
Výbor mestskej časti č.1:       Horné a Dolné Krškany 

Predseda výboru:                    Ing. Miroslav Gut 
Sekretárka výboru:                        Mgr. Andrea Oravcová 
 

___________________________________________________________________________ 

 
 

Z á p i s n i c a 
 
z riadneho zasadnutia výboru mestskej časti č.1 Horné a Dolné Krškany zo dňa 25.03.2024 
s týmto programom: 
 

1. Otvorenie 
2. Došlá pošta na VMČ 
3. Požiadavky a pripomienky členov VMČ a rôzne   
4. Záver 

 
Rokovania výboru mestskej časti Krškany sa zúčastnili členovia výboru  podľa prezenčnej 
listiny. 

Prítomní na rokovaní: Ing. Miroslav Gut,  Ing. Juraj Bittner, Iveta Čurgaliová ,  Ing. 
Anton Jánošík, Ing. Juraj Jašík,  Mgr. Ján Kecskés, Ing. Marek Pinter, Ing. Milan Tvrdoň, 
Peter Varga                    
Neprítomní (ospravedlnení):  
Neprítomní: Ing. Juraj Dunčič   
Výbor mestskej časti bol uznášaniaschopný. 

 
 
K bodu 1) Otvorenie a schválenie programu 
     Zasadnutie otvoril, privítal prítomných a po schválení viedol p. predseda VMČ č. 1, Ing. 
Miroslav Gut. Prítomných informoval o prerokovaných materiáloch na Mestskom 
zastupiteľstve, ktoré sa konalo 29. februára 2024 (s pokračovaním 14.03.2024) a taktiež 
o aktivitách a udalostiach od konania posledného VMČ.  
Zúčastnení na rokovaní zo zasadnutia VMČ. 1 jednohlasne program odhlasovali a program 
schválili. 
 
Informovanie o mimoriadnom Mestskom zastupiteľstve  
 
Na Mestskom zastupiteľstve konanom 29.02.2024  sa riešili prevažne majetkové materiály.  
Za VMČ č.1 boli prerokované odpredaje pozemkov:  

-  v Horných Krškanoch Kršanská ul. rodina Kučeroví, Krškanská ulica p.Galbavá, 
Krškanská ul. p. Kuzmický 

- V Dolných Krškanoch ul. K rieke p. Pilová 
  
Na Mestskom zastupiteľstve v bode diskusia vystúpil pán Matyás s požiadavkou riešenia cesty 
na Bite z podielových daní, čo však nie je možné. Na LV je uvedený Slovenský pozemkový 
fond. Pán Matyás bol odkázaný podať podnet na VMČ.1. 
 
Informovanie o akciách počas minulého mesiaca 
 

 Dňa 16.03.2024 sa konala Jarná brigáda, pán predseda VMČ informoval o účasti 
a lokalitách, ktoré sa podarilo spoločne vyčistiť. Cieľ  sa podarilo splniť. Do aktivity sa  
zapojilo približne 65-70 ľudí.  Verejnosť z Horných Krškán  sa zapojila v menšom počte. 
Podarilo sa vyzbierať rajón v smere na Orechov dvor, Bita, okolie rieky, identifikovali 
sa ďalšie skládky (priestor pri Mediderme pri rieke ako je Mediderma – ZVJS je veľká 
čierna skládka). Z tohto zistenia vznikla požiadavka kontaktovať odbor životného 
prostredia (referent za KO)  s požiadavkou urobiť potrebné kroky a vyzvať majiteľov 
pozemkov na likvidáciu. Počas Jarnej brigády sa naplnili dva kontajnery odpadu. 
Futbalisti naložili ďalšie dva kontajnery s biohmotou. Čiže celkový počet naplnených 
kontajnerov sú štyri. Do budúcna je nutné zvážiť akým spôsobnom vyzbierať sypký 
odpad.  
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 Dňa 13.03.2024 sa uskutočnilo Stretnutie s obyvateľmi ulíc Na Priehon s  účasťou 
28  obyvateľov. Cieľom stretnutia bolo zlepšenie dopravnej situácie. Bol prerokovaný 
návrh od pána Musila (LEMUS), pripomienky budú zaslané z komisie dopravy. Tukový 
priemysel/Sikárska ul. doplniť stĺpik, ktorý by ulicu uzatváral. Návrh bol ulicu 
zjednosmerniť  a  doprojektovanie chodníka, nakoniec sa všetci dohodli na slepej ulici. 
Zámer bol posunutý na KDI, momentálne čakáme na odpoveď. P. Musil navrhol na 
Lieskovej ulici (ktorá je obojsmerná) zjednosmernenie po celej dĺžke. Avšak, viacerí 
obyvatelia ulice Na Priehon s návrhom zjednosmernenia nesúhlasia. Zámer je 
posunutý na vyjadrenie pánovi Sitkeyovi a Musilovi.  
 
 

 V priebehu mesiaca sa uskutočnilo stretnutie so zamestnancom odboru dopravy, 
pánom  Počarovským kvôli  obhliadke obratiska Dvorčanská. Boli identifikované 
nedostatky:  chýbajú prístrešky, na obratisku sú väčšinou  iba odparkované autobusy, 
chýbajú stĺpiky od ul. Na Priehon. Zistenia  treba dokomunikovať s Biskupstvom Nitra. 

 
 Stretnutie s vedúcim strediska mestských služieb, pánom Ondrášom, kvôli 

požiadavke na opravu chodníka medzi HM Cars (Novozámocká a  Na Priehon, oproti 
cintorínu) 

 
 Uskutočnilo sa Stretnutie Jednoty dôchodcov 

 
 Od konania posledného VMČ sa uskutočnilo aj stretnutie  na ktorom sa riešil Dom 

smútku  a jeho pôvodná podoba. Plánované je stretnutie s pánom Mezeiom, 
p. Csandom a autorom projektu. Je potrebné preprojektovanie projektovej 
dokumentácie.   V roku 2023 bol projekt zahrnutý v rozpočte mesta. Tento rok je nutné 
opätovné zaradenie do rozpočtu. 

 
 
 
K bodu 2) Došlá pošta na VMČ 
 
Predseda VMČ, pán Gut, informoval o pripomienkach z odborov MsÚ: 
 

 Odpoveď z odboru investičnej výstavy  a rozvoja  - Investičná akcia ,, PD - priechod 
pre chodcov s osvetlením Novozámocká ul pri AZ – Mraziarne, je ocenená 
s predpokladanou hodnotou zákazky vo výške 3535 € 

 Odpoveď z odboru investičnej výstavy  a rozvoja  - Investičná akcia ,,VO na ulici 
Novozámocká (Idea – Matador)“  je ocenená  s predpokladanou hodnotou zákazky 
v sume 37 500 €. 

 pán predseda  informoval o signálnom pláne, žiadosť o zmenu funkčnosti SP na 
križovatke ciest I/64 Novozámocká – Na Priehon – K Rieke bola  zaslaná na odbor 
dopravy a následne na okresný úrad, po kladných stanoviskách prišlo zamietavá 
stanovisko z Krajského dopravného inšpektorátu  

 K požiadavke odstránenia čiernej skládky na Roľníckej ulici č. 61, bude 
naplánovaná obhliadka v 11. týždni roku 2024. 

 Výsadba drevín v objekte KD Dolné Krškany bude v prvom polroku 2024 odbornou 
arboristrickou firmou. Tuje napadnuté inváznym škodcom budú odstránené po vydaní 
rozhodnutia na výrub 

 Zo strediska mestských služieb sme dostali odpoveď s kladným vybavením obnovy 
náteru zábradlia v križovatke pri potravinách COOP Jednota v Dolných Krškanoch 
spolu s fotodokumentáciou.  

 Orezanie prerastených stromov v objekte MŠ Staromlynská bude zabezpečené 
v tomto vegetačnom období, podľa poradovníka harmonogramu prác 

 Na potrebu riešenia znečisťovania priestoru pri objekte bývalý Elitex sme obdržali 
odpoveď, o navýšenie o ďalšiu odpadovú nádobu. Priestor je upratovaný v týždenných 
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intervaloch a MON je vyvážaná dvakrát za týždeň. Mobilné toalety Mesto Nitra nerieši.  
Je potrebné sa obrátiť na firmy, ktoré túto službu poskytujú. 

 
K bodu 3) Požiadavky a pripomienky členov VMČ a rôzne   
 
Na rokovaní Výboru mestskej časti č. 1 predniesli zúčastnení rôzne pripomienky, ktoré budú 
posunuté na odbory Mestského úradu.  
 

 
Pokyny pre organizačný odbor – požiadavky 

 
 
Odbor dopravy 
VMČ žiada zabezpečiť: 
 

 na ulici oproti Na Priehon je potrebné obmedziť nepovolené státie nákladných aut DZ 
Zákaz státia od Potravín  v oboch smeroch 

 opravu / výmenu asfaltu na Roľníckej ulici. 
 doplnenie stĺpikov na Dvorčiansku a Na Priehon 
 vyzvanie správcu cesty – urgentná oprava vsakovacej jamy, trativodu a prepadnutej 

vozovky pri autobusovej zastávke „Dečko“  Novozámocká ul. pri č.d. 66 – havarijný 
stav  

 zvolanie stretnutia dopravcov v lokalite Na Priehon, Liesková, Dvorčanská a Sikárska 
s cieľom hľadať riešenia na utlmeniu dopravy nákladných vozidiel v nočných hodinách 
 

 
Odbor životného prostredia: 
VMČ žiada zabezpečiť: 
 

 vyčistenie parku – Dvorčianska 69/ Š.A Jedlíka – polytechnická stredná škola. Zároveň 
vyzvať majiteľa pozemku KN reg. C č. 1486/1 RKC Nitra o zabezpečenie vyčistenia 
a údržby parku. Prípadne preveriť možnosti prevodu pozemku do vlastníctva mesta 
kvôli údržbe! 

 orezanie/zviazanie/ošetrenie gledíčia v objekte KD Roľnícka 14, – OŽP 
 na základe Jarnej brigády boli odhalené ďalšie čierne skládky, prosíme urobiť 

potrebné kroky a vyzvať majiteľov pozemkov na likvidáciu. 
 ošetrenie stromov, lipová alej popri rieke, vyzvať aj SVP povodie Dolnej Nitry na 

spoluprácu, 
 
Odbor investičnej výstavby a rozvoja: 
VMČ žiada zabezpečiť: 
 

 PD na SO (stavebný objekt)  ul Na Priehon v úseku železničné priecestie – Sikárska 
 informáciu o začiatku výstavby cesty s chodníkom (ul. Zlievarenská).  V akom je 

stave?  Máme vyjadrenie od ŽSR?  
 opravu plotu pri cintoríne  - mestský cintorín 
 

 
Odbor majetku: 
VMČ žiada zabezpečiť: 
 

 vyzvanie majiteľa pozemku KN reg. C č. 1486/1 RKC Nitra o zabezpečenie vyčistenia 
a údržby parku– Dvorčianska 69/ Š.A Jedlíka – polytechnická stredná škola 

 riešenie vody na Orechovom dvore (p. Ružičková), prosíme  preveriť možnosť prevodu 
časti vodovodného  potrubia do vlastníctva alebo prevádzkovania ZsVS a.s. Nitra od 
vodomeru po lokalitu Orechov dvor z dôvodu predĺženia verejnej vodovodnej siete 
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 informáciu  o stave odpredaja majetku na Dvorčianskej 63. Žiadame o  podanie 
súhrnných informácií o stave riešenia 

 vyzvanie ŽSR na opravu priecestia Dvorčianska pri Ferone  
 v spolupráci s OIVaR/ÚHA opravu plotu pri cintoríne  - mestský cintorín 
 preverenie možnosti odovzdania časti vodovodnej prípojky na Orechov dvor do ZsVS 

s cieľom predĺženia vodárenskej siete pre možnosť pripojenia domov na začiatku 
ulice. 
 

Stredisko mestských služieb: 
VMČ žiada zabezpečiť: 
 

 vyčistenie chodníka od Transmotel – k IDEA  
 opravu cesty pri zastávke na Lieskovej  (autobus. zastávka Dvorčianska pri č.d.66 ). 

Zelený pás  vyplniť vhodným materiálom – aby cestujúci nevystupovali do blata  (SMS) 
 opravu výtlkov, Biovetská č.d. 44-46, Dvorčanská, Lieskova 31 blízko atď. 
 opravu / výmenu asfaltu na Roľníckej ulici. 

 
 
Útvar hlavného kontrolóra 
VMČ žiada zabezpečiť: 
 

 prešetrenie dodržiavania VZN 4/2022 a 23/2008  pri výstavbe hrobky na rozšírenom 
cintoríne v Dolných Krškanoch 

 prešetrenie povolenia na výstavbu stavebného objektu nad rodinnou hrobkou pri plote 
cintorína v rokoch 2021-2023, nájomná zmluva č. 165/2021 a 166/2021, v prípade 
potreby doložíme fotodokumentáciu o priebehu výstavby v čase. 

 prešetrenie žiadosti VMČ o vykonanie nápravy s v tej dobe nepovolenou stavbou  
adresovanú nájomníkovi pod číslom 12984/2023 zo dňa 3.4.2023. Odvolávame sa na 
§13 v bode 7. „Hroby, hrobky ako aj ich hrobové príslušenstvo, dokončené pred 
prijatím tohto VZN zostanú zachované“. Zastávame názor že predmetná hrobka nie je 
dokončená ani ku dnešnému dňu. Stavba svojím vzhľadom a neupravené okolie 
stavieb narúšajú pietnosť cintorína.  

 prešetrenie dodržiavania VZN 4/2022 o pohrebiskách v meste Nitra v súvislosti so 
sťažnosťou od nájomníka evidovanou na podateľni MsÚ pod číslom 119579 
z 3.5.2023 

 prešetrenie rozporu s plánom rozmiestnenia hrobových miest na cintoríne č.1, 
nedodržanie rozmerov viacerých hrobiek, nedostatočné riadenie prác pohrebných 
služieb a kamenárov, nedostatočné vyžadovanie dodržiavania prevádzkového 
poriadku cintorína od pohrebných služieb, kamenárov i niektorých nájomcov vo 
vzťahu k dodržiavaniu VZN 4/2022 a predtým 23/2008 

 
Odbor stavebného poriadku 
VMČ žiada zabezpečiť: 
 

 prešetrenie povolenia na výstavbu stavebného objektu nad rodinnou hrobkou pri plote 
cintorína v rokoch 2021-2023, nájomná zmluva č. 165/2021 a 166/2021, v prípade 
potreby doložíme fotodokumentáciu o priebehu výstavby v čase. 
 

Mestská polícia: 
VMČ žiada zabezpečiť: 
 

 prešetrenie priestoru pri Mediderme pri rieke , vznikla tam veľká čierna skládka  
 riešenie ďalšej vznikajúcej skládky pod R1 kde sú odparkované autá / vraky  
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Úlohy pre VMČ 
 

 v posledný deň v mesiaci apríl sa  uskutoční Majáles, spolufinancovanie  bude 
v spolupráci s OZ – p. Ľupták Zatiaľ dohodnuté vystúpenie  jednej skupiny. 
Občerstvenie  a nápoje je potrebné dohodnúť.  

 pán Adam Pintér prejavil záujem byť novým členom VMČ – prizvať na aprílové 
stretnutie 

 zámer o opravu/ rozšírenie objektu KD (kuchyňa/výdajňa stravy) 
 naplánovať stretnutie so Službyt-om ohľadne vody na Orechovom dvore, taktiež 

so ZSVS – posunutie vodomeru 
 NKS doplnenie 4 ks modrých nádob na separovaný zber doplniť na bytovku  

Novozámocká 182  
 
 Zaradenie ul. K rieke do zásobníka na SO. 

 
 Kontaktovať Regionálnu správu a údržbu ciest ohľadom opravy  cesty 1/64  

 
 

 
 
K bodu 4) Záver   
 
V závere p. predseda predniesol plán najbližších kultúrnospoločenských aktivít 
organizovaných alebo spoluorganizovaných.  
 

 30.04.2024 sa v spolupráci s OZ Krškany 2020 uskutoční Majáles 
 12.05.2024 organizuje VMČ s podporou mesta Deň Matiek 

Hlasovanie: Za: 9 
 
Po hlasovaní poďakoval prítomným za aktívnu účasť na rokovaní a zasadnutie VMČ ukončil. 
 

 
 
 
  
V Nitre dňa 03.04.2024                                                                                               
                   v.r. 
                                                                            
                                                                                                    Ing. Miroslav Gut  
Zapísala:                                                                                     predseda VMČ č. 1 
 
     v.r.                                                                                    
Mgr. Andrea Oravcová 
sekretárka VMČ č. 1 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


